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Bestyrelsesmøde, torsdag den 13.03.2025 kl. 16.00-18.00 
Sted: Teams 

Deltagere: Ane B. Vind (forperson), Ann C. Lyngberg (næstforperson), Nanna 
Læssøe (kasserer), Katerina Bray (sekretær), Marianne Jespersen, Marie 
Kikkenborg, Anne Hansen (suppleant), Katrine S. Andersen (suppleant) 
Afbud:  

Dagsorden 
1. Valg af mødeleder og referent (B) (Ane, 3 min) 

Ane er mødeleder. Katerina er referent.  
2. Godkendelse og prioritering af dagsorden (B) (Ane, 2 min) 

Godkendt.  
3. Forslag til specialebeskrivelse for samfundsmedicin (D) (Ann og Marianne, 30 min) 

Der indstilles til at bestyrelsen godkender forslaget på næstkommende bestyrelsesmøde, 
således, at forslaget kan fremlægges på årsmødet i maj med henblik på efterfølgende endelig 
behandling i bestyrelsen (bilag 1).  

Arbejdsgruppen og processen præsenteres for bestyrelsen. Der er en drøftelse i bestyrelsen 
med nogle få inputs til dokumentet, som arbejdsgruppen vil arbejde videre med. Der spørges 
ind til overvejelser om beslægtede specialer (jf. SST), og at dette ikke fremgår af dokumentet. 
Ann forklarer, at arbejdsgruppen har drøftet dette, men valgte ikke at inkludere det i på 
nuværende tidspunkt, idet fokus var på specialebeskrivelsen. Drøftelsen om beslægtede 
specialer kan tages, når der skal udarbejdes en ny målbeskrivelse. 

Samlet set godkendte bestyrelsen oplægget, og oplægget er dermed klar til at blive taget op på 
årsmødet.  

4. Henvendelser vedr. muligheder i samfundsmedicin og vedr branding (D) (Ane, 15 min) 
Drøftelse af to henvendelser fra uddannelseslæger i specialet. 

Brev fra samfundsmedicinske uddannelseslæger i Region Midt/Nord med ønske om at skabe 
refleksion og se flere muligheder i uddannelsen af fremtidige speciallæger i samfundsmedicin 
(bilag 4).  

• Netværk 

• Udvalgsarbejde og høringer 

• Faglighed og stemme i omverden  

• Mentorordning 

Forslag fra samfundsmedicinske uddannelseslæger i VUR Nord vedr. branding og 
synliggørelse af samfundsmedicin/DASAMS (bilag 2).  

• Forslag om økonomi til muleposer 

• Interesser for at bidrage ift hjemmeside og sociale medier 

 



       

Henvendelsen fra uddannelseslæger fra VUR Midt/Nord er blevet drøftet med 
uddannelsesudvalget, som vil også besvare dem, med bestyrelsen på cc. Ane vil udarbejde 
et kort svar fra bestyrelsen, hvor hun vil komme ind på de enkelte punkter. Bestyrelsen har 
ikke mulighed for at imødekomme alle forespørgsler/ønsker, men vil komme med et svar.  

Henvendelse vedr. muleposer/hjemmeside: Det kan være en ide at lave muleposer i 
fremtiden, men det vurderes uhensigtsmæssigt, at der laves ting med logo på nuværende 
tidspunkt, idet den nye hjemmeside/selskabets logo ikke endnu er på plads. Hvis nogen har 
mulighed for at lave en ny logo, som vil kunne bruges til formålet, vil det være værdsat. Ann 
kender en grafiker, hvis det skulle være. Når dette er på plads, så kan man overveje nogle 
branding-initiativer. Bestyrelsen ser gerne, at folk melder sig med bidrag. Ane vil udarbejde 
et svar.  

Sidepunkt: den kommende bestyrelse kan overveje at have et punkt om selskabets vision i 
næste bestyrelsesår, hvor man kan drøfte branding, navn af selskabet på engelsk, mm.  

 

5. Overgang til selvstændigt selskab (Ane, 2 min) 
Fast punkt. Orientering fra møde ultimo januar. 
Nanna og Katerina holdt et møde med Gitte fra LF, hvor mange praktiske ting blev afklaret, 
bl.a. betjening af sekretariat@dasams.dk postkassen og refusion af udgifter. Der foreslås, at 
postkassen ændres til et andet navn, for at undgå forvirring mellem sekretærpostkassen og 
administration. Der blev også oplevet problemer med postkassen ifm. abstract til årsmødet, 
hvor nogle mails gik tabt. Ane, Nanna og Katerina vil tage en snak med Gitte og følge op på 
det.  

6. Generalforsamling 2025 (D) (Ane, 10 min)  

Drøfte udkast til dagsorden, afklare hvem der genopstiller mv. (bilag 6) 

Udkast gennemgås. Der er ingen forslag fra bestyrelsen. Nanna vil gennemgå vedtægterne, 
om der er nogle ting der skal ændres. Navne på forpersoner fra enkelte udvalg skal opdateres i 
dagsordenen. Der afklares, hvilke bestyrelsesmedlemmer ønsker at genopstille og udkast til 
dagsorden vil blive opdateret. Ane og Katerina vil følge op på det praktiske ift. 
generalforsamling, og Ane vil også sende en beretning ud i høring hos resten af bestyrelsen.  

7. Forslag til nedsættelse af nyt udvalg (D) (Ane, 10 min) 
Drøftelse af forslag fra medlem om nedsættelse af et nyt udvalg under DASAMS (udvalg for 
internationale anliggender) (bilag 3).  

Ann har drøftet henvendelsen med Marie Brasholt, som foreslog at der arrangeres et 
indledende møde blandt de interesserede, hvor der dannes et netværk og hvor man kan se, 
hvor meget interesse der er og hvad der er af ønsker til formål med gruppen.   

Bestyrelsen vurderer, at der på nuværende tidspunkt ikke er nok til et udvalg, men det vil være 
oplagt med et netværk til at starte med – hvilket kan startes på årsmødet. Ann vil svare på 
henvendelsen.  

8. LVS/anmodninger om høringssvar (t.o.) 

• LVS - Høring over lovforslag om opfølgning på vision for strategisk samarbejde for bedre 
brug af sundhedsdata, videregivelse af oplysninger om demensdiagnoser, styrket 
beskyttelse af medarbejdere i sundhedsvæsenet i sager om aktindsigt m.v. (høring afgivet) 

• LVS - Høring vedrørende udkast til forslag til lov om ændring af sundhedsloven (til 
orientering)  
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• LVS - Høring af bekendtgørelse om lettilgængeligt kommunalt behandlingstilbud og høring 
af bekendtgørelse om indhentelse af børneattest - frist 23/1 2025 (til orientering)  

• LVS - DSAM sender vejledningen "Afmedicinering - en systematisk tilgang" i offentlig 
høring med frist den 20. feb. 2025 (til orientering)  

• LVS - Sundhedsvæsenets Kvalitetsinstitus rapport vedrørende ulighed i børns behandling 
relateret til socialt netværk og støtte (til orientering)  

• Udkast til forslag til lov om ændring af sundhedsloven (lovforslag om styrket almen medicin) 
(ISM) (høring afgivet)  

• DSAM sender vejledningen ”Hypo- og hyperthyreose hos voksne. Diagnostik, behandling 
og opfølgning i almen praksis” i offentlig høring - frist 28. marts (til orientering) 

• SPECIALEPLANLÆGNING: Anmodning om faglig rådgivning vedr. mulighed for 
deregulering af specialfunktioner - svar LVS 13. marts kl. 15 (til orientering) 

9. Nyt fra forpersonen (O) (Ane, 5 min) 
En journalist fra Sundhedsmonitor har efterspurgt selskabets høringssvar ift. ændring af 
sundhedsloven ift. almen praksis. 

10. Nyt fra kassereren (O) (Nanna, 5 min) 
• Drøftelse af indstilling/forespørgsel vedr. allokering af budget til promovering af 

specialet til karrieredagen (bilag 5)    

o Punktet bliver udskudt til næste bestyrelsesmøde.  

• Orientering: debat i uddannelsesråd øst om skema med faglig profil til ansøgning HU. 
Skal op i selskab/uddannelsesudvalg hvis det skal ændres.  

o Bestyrelsen vil anmode uddannelsesudvalget om at kigge på faglig profil 
skabelon og komme med forslag til ændringer.   

• Orientering: Lidt forvirring om kontingent 425 eller 450 kr. Referat fra GF skal rettes. 

o Kontingent er 425 kr om året og der lægges op til at fastholde den på det 
kommende årsmøde. Referat er nu blevet rettet.  

• Nanna blev kontaktet vedr. ekstraudgift ifm. en oplægsholder til uddannelsesdagen på 
5000 kroner. Bestyrelsen vælger ekstraordinært at imødekomme forespørgslen denne 
gang. Nanna vil besvare henvendelsen.  

11. Nyt fra selskabets udvalg (O) (5 min) 
• Nyt fra uddannelsesudvalget: Intet nyt.  

• Nyt fra efteruddannelsesudvalget: Der er kommet en anmodning om kommentering af en 
survey, som vil blive videresendt til bestyrelsen.   

• Nyt fra forskningsudvalget: Der er 27 tilmeldte til forskningsdagen.  

• Nyt fra årsmødeudvalget: Der er pæn tilslutning til årsmødet. Der skal aftales datoer for de 
næste årsmøder. Ane vil gå videre med det og drøfte datoerne med årsmødeudvalget og 
uddannelsesudvalget (grundet mulig overlap med H-kurser i maj måned).  

• Nyt fra YSAM-udvalget: Intet nyt. 

• Nyt fra retningslinjeudvalget: Der blev afholdt et kick-off møde i arbejdsgruppen og det 
kører lige så stille.    

12. Orientering fra øvrige udvalg med DASAMS-repræsentation (O) (5 min)  
• Nyt fra LVS: Intet nyt.  

13. Planlægning af næste møde (O) (Ane, 5 min) 



• Møderække:  
torsdag d. 24. april kl. 16-18: Drøftelse af indstilling/forespørgsel vedr. allokering af budget 
til promovering af specialet til karrieredagen, planlægning af GF/årsmøde   
tors/fre d. 8/9 maj på årsmøde - konstituering 

14. Eventuelt (5 min) 
Der er kommet en anmodning om faglig rådgivning vedr. mulighed for deregulering af 
specialfunktioner fra LVS (se punkt 8). Der er enighed at bestyrelsen ikke skal afgive et 
høringssvar.  
 
O=orientering, D=drøftelse, B=beslutning 
Bilagsoversigt 
Bilag 1: Specialebeskrivelse for samfundsmedicin  
Bilag 2: Forslag til branding af specialet (mail)  
Bilag 3: Forslag til nedsættelse af nyt udvalg (mail) 
Bilag 4: Brev vedr. Muligheder i det samfundsmedicinske speciale  
Bilag 5: Karrieredag indstilling  
Bilag 6:  Udkast til GF dagsorden 2025 
Bilag 7:  
Bilag 8:  
Bilag 9:  
Bilag 10:  
 


